

發行人：高維泓 (Wei H. Kao)

主 編：施純宜 (Chun-Yi Shih)

Past Events

- May 2~ 本系吳沃剛副教授與都柏林大學學院 Eva Bru-Domínguez 教授及本系文海格
May 3 助理教授在臺大舉辦 “[On Touching and \(E\)motion: Intercontinental Encounters](#)”
國際學術研討會。這場跨領域會議旨在探討在日益數位化的世界中，物質性、
情感與跨文化交流之間的關係。
Prof. Wolfgang Georg Odendahl (吳沃剛副教授), Prof. Eva Bru-Domínguez
(UCD, Dublin, IE), and Prof. Helga Müllneritsch (文海格助理教授) organized an
international conference titled “[On Touching and \(E\)motion: Intercontinental
Encounters](#)” at NTU. This interdisciplinary gathering explored the intersections of
materiality, emotion, and cross-cultural exchange in our increasingly digital
world.
- May 5 Faculty Colloquium
(主辦與協辦：臺灣西班牙語學會、臺大外文系、輔仁大學西文系):
Speaker: Prof. Jorge González del Pozo, University of Michigan –
Dearborn, 2026 Fulbright Scholar
Title: 西班牙美食：烹飪文化與身分再現 (英文演講)
[Spain Cooks Its Identity: Gastronomic Culture and Identity
Representations](#) (A Lecture in English)
- May 6 1. 學生圓桌論壇系 5:
The Student Roundtable Series: Forum 5:
Course: 語言學概論
Introduction to Linguistics
Instructor: Prof. Chen-Hsiu Kuo (郭貞秀副教授)
Speaker: 陳郁雯，台北護理健康大學語言治療與聽力學系
Topic: [醫院裡的語言人在做什麼?](#)
What does a linguist do in a hospital?
2. Faculty Colloquium:
Speaker: Prof. Alexander Savchenko, National Chengchi University
Moderator: Prof. Elizaveta Litovskaia (李麗薩助理教授)
Title: [Pax Slavia: Slavs, Slavic countries, languages and cultures
in the modern world](#)
- May 7 學生圓桌論壇系 6:
The Student Roundtable Series: Forum 6:

- Course: 創意敘事實作
Creative Narrative Projects
- Instructor: Prof. Shan-Yun Huang (黃山耘副教授) and Prof. Chen-Hsiu Kuo (郭貞秀副教授)
- Speaker: 廖妘甄(系友), Hikingbook 共同創辦人
- Topic: [敘事的價值迴圈：跨越行銷與產品的商業實踐](#)
The Narrative Loop: Storytelling in Practice across Marketing, Product, and Beyond
- May 8 Faculty Colloquium:
- Speaker: Prof. Pedro Noel Doreste Rodríguez, Michigan State University
- Moderator: Prof. Chang-Min Yu (于昌民副教授)
- Title: [El Gusano de Izquierda: From Reform to Revolution in the Cinema of Oscar Torres](#)
- May 11 Faculty Colloquium:
- Speaker: Prof. Hao Zhou, University of Iowa
- Discussant: Prof. Lilith Acadia (王莉思助理教授)
- Moderator: Prof. Chang-Min Yu (于昌民副教授)
- Title: [Filmmaker Spotlight: Hao Zhou](#)
- May 13 Faculty Colloquium:
- Speaker: Prof. Andrew Hui, National University of Singapore
- Moderator: Prof. Laurent Cases (凱羅榮助理教授)
- Title: [The Study: The Inner Life of Renaissance Libraries](#)
- May 15 Faculty Colloquium:
- Speaker: Will Lewis, University of North Carolina, Chapel Hill
- Moderator: Prof. Edward Nolan (李佑金助理教授)
- Title: [Inventions of the Gods: Dogs, Leadership, and Reciprocity in Xenophon's On Hunting](#)
- May 16
1. [臺灣歐洲文化論壇第34場：歐洲疾病・文人藝術家・醫療](#) (中文)
(主辦與協辦: 臺灣歐盟中心、臺大外文系第二外語學群):
The 34th Taiwan-Europe Cultural Forum: European Diseases, Writers and Artists, Medicine (The Forum was conducted in Chinese.)
Speakers: 李飛鵬 (台灣醫院協會理事長)、吳明賢 (臺大醫學院院長)、李岡遠 (北醫副校長)
 2. 協辦國科會人社中心「[E\(-\)SCAPE 研讀班](#)」2026 年第五場導讀。
The fifth reading session of the 2026 “[E\(-\)SCAPE Workshop](#),” co-organized with the Research Institute for the Humanities and Social Sciences, National Science and Technology Council, was held.
Speaker: Prof. Chih-Wei Yang (楊志偉副教授), Department of English, National Taiwan Normal University
Moderator: Prof. Sun-chieh Liang (梁孫傑教授), Graduate Institute of European Cultures and Tourism & Department of English,

National Taiwan Normal University

Title: 「行星思維、決斷主義與政治生機論」

- May 20 1. 召開系教評會。
A meeting of the DFLL Teachers' Evaluation Committee was held.
2. Faculty Colloquium:
Speaker: Prof. Sita Venkateswar, Massey University
Moderator: Prof. Michael McGlynn (孟克禮副教授)
Title: [How to Think about Decolonisation? Reflections across Postcolonial Locations](#)
- May 25 Faculty Colloquium
(主辦與協辦: 臺灣西班牙語學會、臺大外文系、政大歐語系):
Speaker: Juan Gil, Member of the Royal Spanish Academy (西班牙皇家學院院士)
Title: 十五、十六世紀西班牙的中國形象 (西文演講)
[La imagen de China en la España de los siglos XV y XVI](#) (A Lecture in Spanish)
- May 27 Faculty Colloquium:
Speaker: Prof. Kevin W. H. Tai (戴維軒教授), University of Hong Kong
Moderator: Prof. Danny Huang (黃恆綜副教授)
Title: [Conceptualising Translanguaging as a Mediator for Supporting Students' L2 Motivation in English Medium Instruction Context](#)

Future Events

- June 1 (Mon) Faculty Colloquium:
Speaker: Maria Ostashewa, Program Coordinator, Host&Reporter, Russian Service, Radio Taiwan Int., Rti
Moderator: Prof. Elizaveta Litovskaia (李麗薩助理教授)
Title: Dream of the Red Chamber, but Make It a Podcast!
Venue: B109, NTU Humanities Hall
Time: 10:20-11:50 am, June 1, 2026
- June 3 (Wed) Faculty Colloquium:
Speaker: Prof. Hsien-hao Liao (廖咸浩名譽教授)
Moderator: Chair Wei H. Kao (高維泓主任)
Title: [文學盛世再臨：AI時代「說故事」的關鍵意義](#)
Venue: B208, NTU Humanities Hall
Time: 3:30-5:00 pm, June 3, 2026
- June 16 (Tue) 期末聚餐 ([格拉斯麗台北飯店 枝仔冰城](#))。
The DFLL's End-of-Semester Luncheon will be held at [Hotel Gracery Taipei Ki-A-Bin-San](#).
- June 30 (Tue) 1. 《中外文學》六月號預計出刊日。

The June issue of *Chung Wai Literary Quarterly* will be released.
2. *Ex-position* 第 55 期預計出刊日。
Issue No. 55 of *Ex-position* will be released.

New Books Release

張淑英教授主編（翻譯）的《台灣當代小說選》、《台灣當代詩選》西班牙文版 6 月 12 日於馬德里書展舉辦新書發表會。

The Spanish editions of *Selected Contemporary Taiwanese Short Stories* and *Selected Contemporary Taiwanese Poetry*, edited (and partially translated) by Professor Luisa Shu-Ying Chang, will be officially launched at the Madrid Book Fair on June 12.

陳重仁教授新書《[維多利亞傳染觀：文學想像的風險與社會控制](#)》於 2026 年 5 月 21 日由國立臺灣大學出版中心出版。

Professor Chung-jen Chen's new book, [Victorian Contagion: Risk and Social Control in the Victorian Literary Imagination](#), was published by NTU Press on May 21, 2026.

高天恩教授（已退休）回憶錄《[大王椰下一甲子](#)》於 2026 年 6 月 1 日由九歌出版社出版。
Retired Professor Tien-En Kao's memoir was published by Chiuku Publishing on June 1, 2026.

Awards

張淑英教授參與的國際研究團隊（8 國 10 人）以「人工智慧時代的亞洲西班牙語學：研究、教學與西班牙語的場域在轉型大陸中的傳播」國際競優，獲得西班牙索里亞公爵基金會「第四屆國際西班牙語學研究講座」首獎，基金會全額補助 7 月 1-3 日在西班牙接受領獎並發表研究成果。

The international research team (8 countries, 10 members) in which Professor Luisa Shu-Ying Chang participates achieved international distinction with the project "*Asian Hispanism in the Age of Artificial Intelligence: Study, Teaching, and Dissemination of the Spanish Space in a Transforming Continent*." The team won First Prize at the "*IV International Hispanism Research Award Lectures*" organized by the Fundación Duques de Soria de Ciencia y Cultura Hispánica. The foundation will fully sponsor attendance in Spain from July 1–3 for the award ceremony and presentation of research results.

外文系 / 所同學榮獲「[第28屆臺大文學獎](#)」名單如下：

* 「小說組」

首獎 蘇嫩（外文所碩一）

* 「主題徵文組」

優選 游耘如（外文二）

* 「散文組」

貳獎 邱奕臻（外文一）

佳作 任青立（外文一）

* 「AI 共作組」故事接龍組

優選 段康毅（外文三）

*** 「AI 共作組」文學對話組**

優選 段康毅 (外文三)

The students from the DFLL (undergraduate and graduate programs) received awards from the [28th NTU Literature Award](#).

*** “Novel Category”**

Top Prize: Mei Su (1st-year MA Student)

*** “Themed Essay Category”**

Award of Excellence: Yun-Ju Yu (Sophomore)

*** “Prose Category”**

Second Prize: Yi-Chen Chiu (Freshman)

Honorable Mention: Ching-Li Jen (Freshman)

*** “AI Co-Creation Category: Story Relay”**

Award of Excellence: Kang-Yi Tuan (Junior)

*** “AI Co-Creation Category: Literary Dialogue”**

Award of Excellence: Kang-Yi Tuan (Junior)